

中國文化大學博士班學位審定表

- 一、院系所組：社會科學院 行政管理學系國家發展與中國大陸 博士班
- 二、授予學位：法學博士
- 三、適用年度：115學年度起入學新生適用(但112學年度(含)以前入學者，可自行選擇適用)
- 四、最低畢業學分數：30 學分
- 五、承認他所(含國內、外)學分數：4 學分
- 六、必修科目：

科目代號	科 目 名 稱	學分數	時 數	備註(說明)
A241	研究設計與論文寫作	2	2	
E472	社會科學方法論	2	2	
8492	兩岸關係專題研究	2	2	兩岸關係學群
I078	當代中國大陸研究	2	2	中國大陸研究學群
J167	國家發展理論與實際	2	2	國家發展學群
	合 計	10	10	

七、博士班資格考試由下列三個學群中，所選擇的主、副修學群中，各選一門課為考試科目。

- ☐ 國家發展理論與實際
- ☐ 兩岸關係專題研究
- ☐ 當代中國大陸研究

八、資格考試相關規定

- ☐ 需修習滿系所組規定之課程及最低畢業學分數
- ☒ 曾修習資格考試科目且成績及格
- ☒ 其他規定:需修習完本所規定最低三十畢業學分數之絕大多數課程，僅餘不超過選修四學分，且曾修習資格考試科目且成績及格，但應於參與資格考試當學期完成本博士班最低畢業學分數要求。

九、申請學位論文考試規定

1. 依本校「博碩士班學位論文考試辦法」及「博士學位候選人資格考核實施要點」辦理。
2. 其他規定：
 - (1) 畢業論文大綱需提本博士班研撰計畫審查通過
 - (2) 在本博士班認可之學術期刊發表論文一篇
 - (3) 參與學術活動十場以上，其中由本博士班舉辦之活動，不得少於六場

Requirements Check Form for Doctor's Degree,

Chinese Culture University

1. Academic Institute : College of Social Sciences Doctoral Program, Graduate Institute of National Development and Mainland China Studies
2. Degree : Doctor of Laws
3. Appropriate year : Applicable to students admitted from the **2026** Academic Year onward. (Students admitted in 2023 or earlier may choose to adopt this version.)
4. Minimum credit hours for graduation : 30 credits
5. Transferable graduate credits from other departments/colleges : no more than 4 credits
6. Required Courses :

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
A241	RESEARCH DESIGN AND ESSAY WRITING	2	2	
E472	SEMINAR ON METHODOLOGY IN SOCIAL SCIENCE	2	2	
8492	SEMINAR ON CROSS-STRAIT RELATIONS	2	2	
I078	STUDY ON CONTEMPORARY CHINA	2	2	
J167	THEORIES AND PRACTICE OF NATIONAL DEVELOPMENT	2	2	
	Total Credit	10	10	

7. Doctoral Qualification Examination Subjects:

Students must select one course each from their major and minor fields among the following three subject groups:

- ☐ THEORIES AND PRACTICE OF NATIONAL DEVELOPMENT
- ☐ SEMINAR ON CROSS-STRAIT RELATIONS
- ☐ STUDY ON CONTEMPORARY CHINA

8. Qualification Examination Regulations:

- ☐ Completion of all required courses and minimum graduation credits as specified by the program.
- ☒ Must have previously taken the qualification examination subjects and achieved passing grades.
- ☒ Additional Rule: Before taking the qualification exam, students must have completed the majority of the required 30 credits, with no more than 4 elective credits remaining, and must pass the exam within the semester in which the remaining credits will be completed.

9. Thesis Defense Application Requirements:

1. Conducted in accordance with the university's "Master's and Doctoral Thesis Examination Guidelines" and "Implementation Guidelines for Doctoral Candidate Qualification Assessment."

2. Additional Requirements:

- (1) Thesis proposal must be approved through the institute's review process.
- (2) Must have published at least one paper in an academic journal recognized by the institute.
- (3) Participation in at least ten academic activities, of which no fewer than six must be organized by the institute.